
 
 

Komisija za gospodarstvo, obrt, turizem in finance 

 

 
 

Številka: 411-02/14-7/1, EPA 122-VII  
               411-02/14-8/1, EPA 123-VII      
Ljubljana, 14. 11. 2014 
 
    
Komisija za gospodarstvo, obrt, turizem in finance je, na podlagi 20. člena Poslovnika 
Državnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10 in 6/14) in drugega  
odstavka 56. člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05- UPB1 in 
95/09 - odl. US), oblikovala naslednje  
                                                                  

M n e n j e 
 

k 
a) Predlogu rebalansa Proračuna Republike Slovenije za leto 2014 

b) Predlogu zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o izvrševanju 
proračunov Republike Slovenije za leti 2014 in 2015 (ZIPRS1415-B) – nujni 

postopek 
 

 
Komisija Državnega sveta za gospodarstvo, obrt, turizem in finance je na 29. seji  13. 
11. 2014 obravnavala Predlog rebalansa Proračuna Republike Slovenije za leto 2014 
in Predlog zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o izvrševanju proračunov 
Republike Slovenije za leti 2014 in 2015, ki ju je v obravnavo predložila Vlada 
Republike Slovenije.  
 
 
Komisija predloga rebalansa in Predloga zakona o spremembah in dopolnitvah 
Zakona o izvrševanju proračunov Republike Slovenije za leti 2014 in 2015 ni 
podprla. 
 
Razlog, zaradi katerega komisija ni prisluhnila argumentom vlade glede nujnosti 
ukrepov, ki jih je in jih namerava vlada še predlagati, da bi bilanco prihodkov in 
odhodkov  približala zahtevi po čim bolj izravnanem proračunu, je v podobnem 
načinu razmišljanja in pristopu pri iskanju rešitev, ki ga tako kot prejšnje vlade 
uporablja tudi vlada, ki je pripravila obravnavani rebalans proračuna. 
 
Komisija ugotavlja, da so bila opozorila, ki jih je že doslej komisija naslavljala na 
vladno stran ob ukrepih, ki so nesorazmerno obremenjevali gospodarske subjekte, 
prezrta. Tudi prerazdelitve v predlaganem rebalansu ter ukrepi, ki naj bi sledili po 
njegovem sprejetju kažejo na namen vlade po novih obremenitvah gospodarstva, na 
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katere komisija ne pristaja. Komisija je bila seznanjena s pripombami Gospodarske 
zbornice Slovenije, ki je posebno kritična do selektivnega obremenjevanja z 
dodatnimi dajatvami nekaterih panog in industrij, posebno energetsko intenzivne veje 
gospodarstva ter podjetji, ki proizvajajo brezalkoholne pijače. 
 
Člani komisije so v razpravi predstavnicama Ministrstva za finance zastavili številna 
vprašanja, ki so se neposredno ali pa posredno nanašala na obravnavani predlog 
rebalansa proračuna. Izrazili so zaskrbljenost nad trendom zadolženosti države, ki 
naj bi koncem letošnjega leta presegla 80% BDP, čeprav naj bi trenutna zadolženost 
Slovenije po tem kazalcu bistveno ne odstopala od povprečja držav EU. S tem v 
zvezi je bilo zastavljeno vprašanje, povezano z uveljavitvijo fiskalnega pravila in 
izenačitvijo prihodkovne in odhodkovne strani proračuna na srednji rok. Pojasnjeno je 
bilo, da je to vprašanje eno od prioritet, s katerimi se ukvarjajo na Ministrstvu za 
finance ter da bo izvedbeni zakon predvidoma pripravljen v začetku prihodnjega leta, 
tako, da bo lahko predlog proračuna za leto 2016 že pripravljen v skladu s fiskalnim 
pravilom.  
 
V delu vprašanj, ki se nanašajo na delovanje slovenskega bančnega sistema ter tudi 
širše je komisija predvsem opozorila na neznosno situacijo, v kateri gospodarski 
subjekti v okviru obstoječih kriterijev, ki jih postavlja Banka Slovenije, niso sposobni 
najemati kreditov pri domačih bankah. Bremenijo jih namreč slabe bonitetne ocene iz 
preteklega poslovanja, ki so posledica soodvisnosti pri stečajih velikih poslovnih 
sistemov. Tako predstavlja kriterij statične bilance kot osnove za odobritev kredita 
nepremostljivo oviro za številna podjetja, da izvedejo tiste perspektivne programe, ki 
jih brez dodatnega finančnega toka ni možno speljati.  
Glede na obremenitev proračunskih postavk s stroški obresti, ki že presegajo 
milijardo evrov in ki jih mora zagotoviti država za odplačilo dolgov in glede na obilno 
dokapitalizacijo domačih sistemskih bank v preteklem obdobju ter glede na nizke 
obrestne mere ECB, se poraja tudi vprašanje, zakaj je trenutna višina obrestnih mer 
za kreditojemalce na tako visoki ravni, da dodatno krni konkurenčno sposobnost 
slovenskega gospodarstva. 
 

* * * 
 
Za poročevalko je bila določena predsednica komisije mag. Marija Lah 
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